
Úřad městské části Praha 14 
Bratří Venclíků 1073 
198 21 Praha – Černý Most 
 
 

Zápis č. 3/2015 z jednání pracovní skupiny cizinci a menšiny 
 
Datum a čas:  23.9.2015 od 15:30 hod. 
Místo jednání:  ÚMČ Praha 14, Bratří Venclíků 1072, zasedací místnost ve 2. patře 
 
Přítomni: 
Mgr. Kateřina Phamová (ICP - předsedkyně pracovní skupiny) 
Ing. Džana Popović (OPU) 
Hassan Mandjouneh (občan Prahy 14) 
Iveta Millerová (KC – Černý Most) 
František Bradáč, DiS.(koordinátor komunitního plánování) 
Bc. Marie Podzimková (tajemnice pracovní skupiny) 
 
Program jednání: 

� Úvod 
� Aktuality a informace z MČ Praha 14 
� Představení činnosti organizací působících na MČ Praha 14 
� Informace o průběhu projektu „Integrace cizinců na MČ Praha 14 v roce 2015“ 
� Harmonogram aktualizace KPSS 
� Různé, diskuze 

 
Úvod 
Mgr. Phamová zahájila jednání pracovní skupiny a přivítala přítomné účastníky. Představila se 
v nové pozici předsedkyně pracovní skupiny, následně předala slovo p. Bradáčovi.  
 
Aktuality a informace z MČ Praha 14  
P. Bradáč seznámil účastníky jednání s jednotlivými body programu. Zdůraznil, že je vhodné, aby se 
jednotlivé cílové skupiny zapojovaly do aktivit konaných na MČ Praha 14. Iniciativa v konání a 
pořádání akcí by měla vycházet přímo z komunity žijící na MČ Praha 14, která by se na nich měla 
následně pouze podílet.  
Dále se vyjádřil k financování projektů pro následující rok 2016. V říjnu budou vyhlášena grantová 
řízení HMP v oblasti integrace cizinců: 

- „Aktivity na podporu integrace cizinců v hl. m. Praze kulturní, společenská a osvětová činnost, 
jazyková příprava komunitní práce“; 

- „Publikační činnost, související se vztahem k integraci cizinců v hl. m. Praze“. 
Vyhlášení grantového řízení bude předloženo Radě HMP ke schválení do konce září 2015 a účastníci 
pracovní skupiny obdrží informace o termínech podání žádostí. Vyhlášené projekty budou otevřené 
pro podání žádostí NNO. 
 
P. Bradáč navrhl v následujícím období aktualizovat brožuru „ Informace pro cizince žijící na Praze 
14“. Konkrétně se domnívá, že je třeba pozměnit obsahovou náplň tak, aby uvedené informace byly 
aktuální. Předsedkyně skupiny s tímto návrhem souhlasila a současně doplnila, že by bylo vhodné do 
brožury začlenit např. podmínky a postupy pro získání českého státního občanství. Na příštím setkání 
se účastníci pracovní skupiny mohou zabývat konkrétními oblastmi aktualizace brožury.  
 
Následně p. Bradáč uvedl, že by se v budoucnu mohla opětovně pořádat školení pro strážníky 
Městské policie a Policie ČR, která již v minulých letech úspěšně proběhla a z řad účastníků byl na ně 
pozitivní ohlas.  
 



P. Mandjouneh měl na p. Bradáče dotazy k předložené tabulce „Informativní počet cizinců 
s realizovaným pobytem v městských částech k 1.1.2015“. Nad touto tabulkou následně proběhla 
diskuze. Bylo domluveno, že p. Bradáč se pokusí získat statistiku o pobytu cizinců se zemí EU 
pohybujících se na MČ Praha 14.  
 
P. Mandjouneh se domluvil s předsedkyní skupiny na případné spolupráci s ICP v případě, že by 
chtěl na MČ Praha 14 pořádat nějakou akci či tematický večer o syrské či arabské kultuře.  
P. Bradáč doplnil, že v případě pořádání akcí na Praze 14 je také možné spolupracovat s Praha 14 
kulturní. Dále uvedl, že je možné zapojit se do pravidelné akce Setkání kultur.  
 
Harmonogram aktualizace KPSS 
Proběhla diskuze účastníků pracovní skupiny nad předloženou SWOT analýzou, která byla definována 
při tvorbě KPSS. Jednotlivé oblasti je třeba aktualizovat. Diskutované oblasti ze SWOT: 

- Dostupnost škol z hlediska kapacit – jsou míněny i MŠ? Význam MŠ pro rozvoj dětí 
s kulturním a jazykovým handicapem. 
Úkol: Zjistit kapacitu MŠ, oslovení OŘEŠ – zodp. p. Bradáč. 

- Potencionální hrozba konfliktů mezi skupinami mladých cizinců – jak je to v současné době 
míněno? 
Úkol: Oslovení nízkoprahových center s cílem získat náhled na tuto problematiku – zodp. P. 
Bradáč. 

- Nedostatečné reprezentativní zastoupení cizinců a menšin v procesu KPSS 
- jak příznivce etnických skupin a menšin oslovit a motivovat k aktivní spolupráci? 
Na jednání PS byli pozváni zástupci Islámské nadace a Youth Included, kteří však nedorazili a 
kteří v současné době podnikají zajímavé akce (např. sousedské vaření, atd.). 

- Vytvoření podmínek pro rozšíření nabídky kurzů českého jazyka 
Mgr. Phamová k tomu uvedla, že o kurzy je pravidelně v ICP velký zájem. Mnoho rodičů 
zapojuje své děti do kurzů v rámci letních prázdnin, proto zjišťují podmínky pro pořádání 
letních jazykových kurzů. Zájem o kurzy českého jazyka potvrdila také Ing. Popović.  

- Rozvinutí komunitní práce. 
P. Bradáč přislíbil, že do příštího setkání obdrží účastníci skupiny relevantní podklady k jednání nad 
aktualizací KPSS. 
 
Podněty a informace od účastníků pracovní skupiny 
Předsedkyně pracovní skupiny uvedla, že zvažovala možnost využití časopisu Čtrnáctka pro 
prezentování etnických skupin a menšin. Navrhuje otisknutí receptů z jednotlivých zemí. Účastníci 
jednání vnímají tento návrh jako zajímavý.  
Předsedkyně dále navrhla zpracovat dílčí témata z různých agend úřadu (živnostenský odbor, matrika, 
atp.) do letáčků v různých jazykových mutacích, které by byly k dispozici na příslušných pracovištích 
ÚMČ. 
 
P. Bradáč v závěru jednání navrhl domluvit termín následujícího jednání pracovní skupiny. Účastníci 
se shodli na termínu 23.11.2015 od 15:30 hod.   

 
Předsedkyně pracovní skupiny poděkovala členům PS za účast na jednání. Jednání bylo ukončeno 
v 16:50 hod. 
 
 
 
 
Zapsala:  Marie Podzimková     Schválila: Kateřina Phamová 
  Tajemnice PS       předsedkyně PS 
 
 
 


